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§ 252 Dnr KFKS 2018/3 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar 2018-09-24 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

SKL - En väl fungerande och inkluderande 
arbetsmarknad, 22 och 26 oktober 2018 

 

SKL- Arena Bygga skola 2019, 20 
november 2018 

 

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 2018-08-28, KSAU och 
KSVU 2018-09-11 

 

 
- - - - - 
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§ 253 Dnr KFKS 2018/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KS 2018-09-24 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Kommungemensam 
informationshanteringsplan för 
inköpsprocessen, KFKS 2018/679

Ingrid Mohlin 2018-06-28 

 
- - - - - 
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§ 254 Dnr KFKS 2018/82 

Motion – Förslag att inrätta tjänst i hemmet med 
teknikstöd för äldre 
Motion den 29 januari 2018 av Gunnel Nyman Gräff m. fl. (S)   

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget i motionen eftersom utvecklingen av 
teknikstödstjänster till äldre bör utgå från redan etablerade samarbeten och verksamheter.  

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen inrättar en tjänst för teknikstöd i hemmet. En person 
ska kunna komma hem till seniorer och introducera dem till ny teknik. Om kommunen vill 
utveckla stöd gällande modern teknik till äldre är bedömningen att denna bör det utgå från 
redan etablerade samarbeten. Nacka kommun har till exempel samarbetat med föreningen 
SeniorNet under ett flertal år. Vidare har regeringen gett Post- och telestyrelsen i uppdrag 
att utreda om staten ska stödja införandet av så kallade internetombud inom vård och 
omsorg. Uppdraget ska redovisas i december 2018. Liknande initiativ bör inte påbörjas 
innan dess.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 september 2018 § 141 
Tjänsteskrivelse från äldreenheten den 30 augusti 2018 
Bilaga 1 Motion 
Bilaga 2 Äldrenämndens protokollsutdrag, § 41 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 september 2018 § 141 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut: 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget i motionen eftersom utvecklingen av 
teknikstödstjänster till äldre bör utgå från redan etablerade samarbeten och verksamheter.  

Beslut i äldrenämnden den 30 maj 2018 § 41 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå förslaget i motionen eftersom 
utvecklingen av teknikstödstjänster till äldre bör utgå från redan etablerade samarbeten och 
verksamheter. 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Sidney Holm 
(MP) och Mikael Carlsson (NL), bifall till förslagen i motionen. 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Emelie Friberg (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp.  
 
”Socialdemokraterna tycker att det som står i tjänsteskrivelsen i mycket handlar om andra 
saker än det som motionen föreslår. Bl.a. anser man att motionen ska avslås eftersom 
utvecklingen av teknikstödstjänster till äldre bör utgå från redan etablerade samarbeten och 
verksamheter. Det är inte riktigt klart hur detta ska tolkas (SeniorNet eller företag ”på 
stan”?) men båda är något annat än det motionen föreslår.  
 
Tjänsteskrivelsen refererar också till att ”Motionärerna hänvisar till en tjänst liknande 
Tryggve. Det är svårt att jämföra tjänsterna. Det skiljer sig mycket att hjälpa till med 
gardinbyte jämfört med att guida en senior i hur den till exempel kan göra bankärenden på 
en surfplatta. Det tidigare är en typ av fixartjänst som tar några minuter och det senare är 
en utbildningstjänst som kräver mer tid.”  
Vi socialdemokrater uppfattar texten som lite raljant, och tycker snarare tvärtom - det är 
precis samma sak och kan ta lika mycket tid (att byta gardiner tar nog ofta mer än bara 
några minuter...). Precis som majoriteten tidigare var emot vår ”Fixar-Nisse” med 
motivationen att det konkurrerade med privata företag, upplever vi samma sak nu. Men  
precis som Tryggve är något som fyller en annan funktion än sådana företag, så skulle 
”Teknik-Lisa” vara detsamma. Det kan handla om att datorsladden inte sitter i, att wi-fi inte 
fungerar av något enkelt skäl, o.sv. 
 
Äldreenheten anser att eventuella utvecklingsinsatser bör utgå från det med SeniorNet 
snarare än att etablera en ny tjänst. Självklart fyller SeniorNet sin roll, men det är definitivt 
inte samma sak som det motionen föreslår.  
 
Sist i tjänsteskrivelsen står att Larm- och nattpatrullen ska vara första linjen support. Inte 
heller det är samma sak. Om de hjälper till med krånglande larm är en sak, men det kan 
knappats ingå i deras arbetsuppgifter att vara ”dataombud”. Dessutom anser vi att deras tid 
nog är fullt upptagen med det de är till för, att ta hand om människor som har nattillsyn 
eller har ramlat.” 
 
- - - - - 
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§ 255 Dnr KFKS 2017/1164 

Motion - Nackas offentliga konst   
Motion den 11 december 2017 av Rolf Wasteson med flera (V)  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete 
som uppfyller intentionerna bakom förslagen motion. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionärerna anser att Nackas medborgare inte får tillräcklig insyn i hur mycket pengar 
kommunen satsar på den offentliga konsten och att en tydligare ansvarsfördelning behövs. 
Därför yrkar motionärerna att det tas fram en tydlig ansvarsfördelning gällande byggprojekt 
inom Öppna konsten respektive Konsten att skapa stad. Vidare yrkas att minst en procent 
av byggkostnaderna ska öronmärkas till konstnärlig gestaltning för privata byggaktörer samt 
att budgetarna för byggnation respektive konstnärlig gestaltning redovisas efter byggslut. 
 
Processen Öppna konsten gäller för all ny- och ombyggnation i hela Nacka med 
utgångspunkt i de offentliga rum som medborgare och övriga intressenter i Nacka uppgivit 
som prioriterade. Det finns ingen bestämd procentsats för finansiering av konstproduktion 
inom Öppna konsten. Övergripande beräkningar har dock visat att i snitt används över tid 
en procent av finansieringen till respektive fastighetsprojekt i kommunens regi till konst. I 
de fall privata fastighetsägare och byggherrar genomför projekt bekostas konsten av den 
privata fastighetsägaren/byggherren. Dessa projekt utgår inte från någon fast procentsats, 
utan förhandlas fram utifrån mål och syfte med respektive projekt. I de exploateringsavtal 
som kommunen tecknar med byggherrar ska en andel av den summa som kommunen 
uppskattar för de allmänna anläggningarna avsättas för konst.  
 
Den 18 juni 2018 fattade kommunfullmäktige beslut om att anta ett ”Program för konst 
och kultur i det offentliga rummet”. Programmet förtydligar ansvarsfördelning och struktur 
för hela konstprocessen, vilket även inkluderar årliga redovisningar av kostnader.  
 
Mot bakgrund av ovan kan motionen anses färdigbehandlad. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 september 2018 § 142 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 29 augusti 2018 
Motion - Nackas offentliga konst  
Kulturnämnden den 29 maj 2018 § 33 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 september 2018 § 142 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete 
som uppfyller intentionerna bakom förslagen motion. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 

Beslut i kulturnämnden den 29 maj 2018 § 33 
Kulturnämnden föreslog att kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som 
uppfyller intentionerna bakom förslagen motion. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), Sidney Holm (MP) 
och Mikael Carlsson (NL), bifall till förslagen i motionen. 
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Hans 
Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 256 Dnr KFKS 2005/146-251 

Marinstaden, västra Sicklaön 
Projektavslut, 9184 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9184, Marinstaden. 
 
Information i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 
natur- och trafiknämnden. 
 
Nettoinvesteringar ska aktiveras på respektive verksamhet hos natur- och trafiknämnden. 
 

Ärendet 
Stadsbyggnadsprojektet 9184, Marinstaden, är beläget på västra Sicklaön vid Svindersviken. 
Stadsbyggnadsprojektet har möjliggjort en omvandling av ett gammalt varv till ett attraktivt 
bostadsområde på och vid vattnet. Ett av målen med projektet var att rusta upp 
hamnområdet och göra det tillgängligt för allmänheten genom strandpromenaden utmed 
Svindersviken. Vägen ner till Marinstaden har byggts om och området har också anslutits 
till vatten- och avloppsnätet. Ekonomiskt sett resulterade projektet i ett positivt netto om 
45 000 kronor, exklusive vatten och avlopp. Kostnaderna för vatten och avlopp uppgick till 
2 531 000 kronor. Investeringar för gata, park och vatten och avlopp föreslås aktiveras på 
respektive verksamhet hos natur- och trafiknämnden och Nacka vatten och avfall AB. I 
slutrapporten beskrivs projektet, dess resultat samt slutsatser och erfarenheter. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 28 augusti 2018 § 158 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 17 augusti 2018 
Bilaga 1   Ärendeöversikt 
Bilaga 2   Slutrapport 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 28 augusti 2018 § 158 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9184, Marinstaden. 
Information i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 
natur- och trafiknämnden. 
Nettoinvesteringar ska aktiveras på respektive verksamhet hos natur- och trafiknämnden 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 257 Dnr KFKS 2018/68 

Långtidsprognos 2019-2035 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen om långtidsprognosen till protokollet. 
 

Ärendet 
Nacka kommun står inför och mitt i en period med en mycket stark befolkningstillväxt, 
vilket kommer att ha effekter på den kommunala ekonomin. Genom att simulera 
alternativa ekonomiska vägval kan långtidsprognosen visa på möjliga ekonomiska effekter 
vid respektive alternativ för perioden till och med år 2035. Underlagen syftar till att möjlig-
göra en ökad långsiktighet i de ekonomiska besluten.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 27 augusti 2018 
Bilaga 1 Långtidsprognos 2019-2035 
Bilaga 2 Styrparametrar 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 september 2018 § 137 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen om långtidsprognosen till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Långtidsprognosen visar tydligt hur viktigt det är att fler aktörer bidrar till de investeringar 
som behöver göras i nya skolor och idrottsanläggningar i Nacka och att mark måste säljas 
för vi ska ha råd med tunnelbanan, överdäckningen av Värmdöleden och den nya 
bussterminalen vid Forum. Det kräver en pragmatisk inställning till samarbete med andra 
aktörer, inte vänsterpartiernas stopp för markförsäljningar och vilja att kommunen ska göra 
det mesta själv. Vänsterpolitiken skulle ta en ände med förskräckelse, långtidsprognosen 
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pekar på risken för stora skattehöjningar eller urgröpningar av välfärden. Vi anser att det är 
viktigt att hålla nere låneskulden så att skattepengarna kan gå till välfärden i stället för att 
betala räntor till bankerna.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är bra att det görs en långtidsprognos, den är ett bra och nödvändigt underlag för 
många beslut. Dock efterlyser vi i Vänsterpartiet en prognos med alternativa 
förutsättningar, särskilt gäller det kommunalskattenivån. Där borde analys ha gjorts med en 
höjning av skatten med t ex 0,25 kr. Vi ifrågasätter också de antaganden som gjorts av 
konsekvenserna av att kommunen inte själv gör investeringar i fastigheter/anläggningar. Vi 
menar bestämt att om en privat part gör en sådan investering så kommer de att vilja ta ut 
en högre hyra än vad kostnaden skulle vara om kommunen själv gjorde motsvarande 
investering, detta för att dels försäkra sig risken för förluster, dels för att de rimligtvis ingår 
i deras affärsmodell att tjäna något på en sådan investering.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande. 
 
”Vi från Nackalistan blir riktigt oroade av denna långtidsprognos. Det är tydligt att man 
inte i någon av modellerna räknar med full kompensation av lön- och prisökningen. Detta 
kommer leda till en 15 år lång nedskärning av den offentliga sektorn i nacka i ett läge där vi 
redan nu står inför svårigheter att rekrytera och behålla kompetent personal. Detta kommer 
leda till större barngrupper i förskolan, mindre antal personal i äldrevården och massor av 
andra allvarliga konsekvenser. Från nackalistans håll tycker vi att detta måste undvikas och 
istället behöver offentliga verksamheter ert tillskott av resurser.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Långtidsprognosen kalkylerar i samtliga lägen med neddragning eller nedskärningar av 
verksamheterna. Att låta våra verksamheter år efter år drabbas av nedskärningar kommer 
naturligtvis att skapa kvalitetsutmaningar. 
Att långtidsprognosen kalkylerar med oförändrad skatt är förstås en brist i analysen, men 
det är förståeligt att det är en politisk inriktning. Dock skulle underlaget bli mer användbart 
genom att kompletteras av långsiktiga effekter av alternativa kostnader. Exempelvis 
förutsätts externa ägare av välfärdsfastigheter, exempelvis skolor, bidra med 
investeringspengar, men aldrig räkna hem vinsten med högre hyresintäkter. Så är det förstås 
inte i verkligheten. Det må hända att detta är ett politiskt önskemål, men underlaget och 
dess slutsats skulle tjäna på dessa förbättringar.” 
 
- - - - - 
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§ 258 Dnr KFKS 2018/68 

Kommunstyrelsens mål och budget 2019-2021 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar redovisningen och återkommer i den fortsatta budgetprocessen. 
 

Ärendet 
Det här ärendet omfattar stadsledningskontorets förslag till mål och budget för 
kommunstyrelsens egna ansvarsområden, för perioden 2019-2021. Förslagen bygger på de 
ramar som kommunstyrelsen noterade den 18 juni 2018. Stadsledningskontorets förslag 
innebär en ökning på 17,2 miljoner kronor jämfört med den ram som presenterades för 
kommunstyrelsen i juni. Kommunstyrelsen noterar redovisningen och återkommer i den 
fortsatta budgetprocessen. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 19 september 2018 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 11 september 2018 
Kommunstyrelsens Mål och budget 2019-2021 bilaga 1 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 18 september 2018 § 166 
Mål och budget bostadsförsörjning finans PM 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 september 2018 § 138 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 11 september 2018 §§ 41 och 42 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 18 september 2018 § 166 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan 
eget ställningstagande. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 september 2018 § 138 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 11 september 2018 §§ 41 och 42 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan 
eget ställningstagande. 
 



 
16 (28) 

 24 september 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), följande förslag till beslut. 
 
”Kommunstyrelsen noterar redovisningen och återkommer i den fortsatta 
budgetprocessen.” 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 259 Dnr KFKS 2018/530 

Ett ordnat mottagande – gemensamt ansvar för snabb 
etablering eller återvändande 
Yttrande till regeringen över betänkande SOU 2018:22 

Beslut 
Kommunstyrelsens antar föreslaget yttrande över betänkandet ”Ett ordnat mottagande – 
gemensamt ansvar för snabb etablering eller återvändande”, SOU 2018:22.  
 

Ärendet 
I betänkandet Ett ordnat mottagande – gemensamt ansvar för snabb etablering eller återvändande 
lämnas förslag på ett mottagande som syftar till att främja en snabb etablering och ett 
jämnare mottagande över landet av asylsökande.  
 
I yttrandet ställer sig Nacka kommun negativ till huvudförslaget att kommunerna ska 
ansvara för mottagande av asylsökande inklusive boende under asyltiden. Kommunen 
ställer sig positiv till utredningens alternativa förslag att staten ska fortsätta ansvara för 
asylmottagandet.  
 
Utredningen föreslår också förenklingar av dagens statliga ersättningar för asylsökande och 
nyanlända. Kommunen poängterar vikten av att kommunerna ska kompenseras för 
samtliga kostnader, bland annat kostnader kopplade till nyanländas boende, genom att 
hänsyn tas till kommunernas varierande bostadspriser.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 september 2018 § 139 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 29 augusti 2018 
Arbets- och företagsnämnden den 28 augusti 2018 § 86 
Bilaga 1  Ett ordnat mottagande, SOU 2018:22 
Bilaga 2 Förslag till yttrande, KFKS 2018/530, AFN 2018/168 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 september 2018 § 139 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsens antar föreslaget yttrande över betänkandet ”Ett ordnat mottagande – 
gemensamt ansvar för snabb etablering eller återvändande”, SOU 2018:22.  
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Beslut i arbets- och företagsnämnden den 28 augusti 2018 § 86 
Arbets- och företagsnämnden föreslog att kommunstyrelsen antar föreslaget 
yttrande över betänkandet "Ett ordnat mottagande - gemensamt ansvar för snabb 
etablering eller återvändande", SOU 2018:22. 
2. Arbets- och företagsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till 
arbetsutskottets förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Mikael 
Carlsson och Sidney Holm (MP), bifall till följande förslag till yttrande. 
 
”Nacka kommun ställer sig positiv till huvudförslaget i betänkandet. Detta betänkande 
föreslår ett nytt sätt för mottagande av asylsökande i Sverige med en rad olika förslag, bland 
annat mottagande via ankomstcentrum. Det förslaget innebär att ankomstcentrum har den 
första kontakten för att underlätta mottagandet. Det föreslås även ett samarbete mellan 
staten, landstinget och kommunerna. 
 
Nacka kommun anser, precis som huvudförslaget i betänkandet, att kommunerna behöver 
vara med och dela på ansvaret i mottagandet av nyanlända. Vi måste ta gemensamt ansvar 
för att få nyanlända att känna sig delaktiga och ingå i ett sammanhang, vilket kan ta tid. Om 
nyanlända placeras på anläggning och stannar där, vilket vissa gör redan idag, så förlänger 
det tiden för etablering. För de som inte ska stanna eller får avslag så är det viktigt att 
processen påskyndas. EBO skapar idag stora problem för etablering och integration. 
Därför är Nacka kommun positiv till utredningens förslag och att se över EBO på lång 
sikt.” 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Jan-Eric Janssons yrkande. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp till förmån för eget förslag till yttrande. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 
 



 
19 (28) 

 24 september 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är genant att se den oordning som vänsterpartierna skapat i flyktingpolitiken. 
Regeringen lägger lagförslag om att ensamkommande ungdomar som fått avslag på sin 
asylansökan ändå ska få stanna i landet, vilket lagrådet karaktäriserar som att ”gränsen har 
nåtts för vad som är acceptabelt” och domstolar senare konstaterar är så dålig att den inte 
kan användas. Regeringen vältrar över stora kostnader på kommunerna genom att 
Migrationsverket och Arbetsförmedlingen har orimligt långa handläggningstider. Och de 
sätter de nyanlända på pottkanten när de blundar för den akuta bostadsbristen som råder i 
Stockholmsregionen, vilket gör att många kommuner endast kan ordna tillfälliga bostäder 
till de nyanlända som anvisas. Det är en hjärtlös och cynisk politik.  
 
Nu är det dags för ordning och reda i flyktingpolitiken i stället för vänsterns lättsinne och 
kortsiktighet. Dessvärre bidrar inte föreliggande utredningsförslag till detta. Förslaget 
innebär att Nacka skulle ta emot och ordna boende åt flera hundra asylsökande utöver de 1 
000 nyanlända med uppehållstillstånd som vi redan tar emot. Det finns goda tankar bakom 
förslaget, men sammantaget ser vi att nackdelarna överväger. Bostadssituationen är mycket 
tuff i Nacka, det vore orimligt att staten övervältrar det ansvaret och kostnaderna det 
medför på kommunerna. Problematiken med många egenbosatta nyanlända i vissa 
bostadsområden, t ex stor trångboddhet, måste lösas på annat sätt. Det är förvånande att S, 
V, MP och NL stödjer utredningsförslaget, utan att förklara hur det rent praktiskt skulle gå 
till i Nacka.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi Socialdemokrater valde att reservera oss mot yttrandet. Moderaterna och Alliansen vill 
gärna återgå till ett system där Nacka slipper ta ansvar i mottagandet och istället förlita sig 
på att andra kommuner tar sitt ansvar. De vill gärna även kunna skjuta över alla kostnader 
på staten och frånsäga sig allt ansvar. Vi Socialdemokrater tror istället på ett Sverige som 
håller ihop och där alla kommuner tar sitt ansvar. Vi vill ta ansvar men majoriteten väljer 
bland annat att skylla ifrån sig på dyra boendekostnader i kommunen.” 
 
- - - - - 
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§ 260 Dnr KFKS 2018/813 

Medarbetarpolicy 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslagen medarbetarpolicy, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 29 augusti 2018, som därmed ersätter nuvarande medarbetarpolicy.   

Ärendet 
Som ett led i att synliggöra kommunens styrmodell för alla medarbetare och det som gör 
kommunen till en attraktiv arbetsgivare i framkant har stadsledningskontoret tagit fram 
förslag till ny medarbetarpolicy. Policyn tydliggör arbetsgivarens syn på ett aktivt 
arbetsmiljöarbete för hållbart medarbetarengagemang med sund, trygg och säker 
arbetsmiljö för alla. Medarbetarpolicyn definierar även framgångsfaktorer för professionella 
medarbetare och slår än tydligare fast att lönesättningen är ett styrinstrument för att 
uppmuntra varje medarbetare att bidra till verksamhetsförbättringar och leva upp till 
medarbetarpolicyn.    

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 29 augusti 2018 
Bilaga 1 Föreslagen medarbetarpolicy, KFKS 2018/813 
Bilaga 2 Nuvarande medarbetarpolicy, KFKS 2014/93-003  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 september 2018 § 140 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslagen medarbetarpolicy, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 29 augusti 2018, som därmed ersätter nuvarande medarbetarpolicy. 
   

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Medarbetarpolicyn citerar ett antal mål och policies. Vänsterpartiet vill påpeka att vi inte är 
överens om dessa, det gäller Nackas styrmodell och övergripande mål.” 
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Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Baserad på vår fråga om samverkansavtal fick vi information att nytt avtal beräknas vara 
klar november 2018.” 
 
- - - - - 
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§ 261 Dnr KFKS 2018/637 

Ny upphandling av ny simhall   
Politikerinitiativ den 18 juni 2018 av Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen noterar att intentionerna bakom förslagen i politikerinitiativet är 
uppfyllda såtillvida att det redan har beslutats att ny upphandling ska genomföras samt att 
frågan om utformning av upphandlingen är under utredning. 
 
2. Kommunstyrelsen avslår förslaget i politikerinitiativet om att upphandlingsunderlaget ska 
innehålla ny kalkyl med jämförelse mellan att anlägga simhallen på den ursprungliga platsen 
och alternativ placering i Fisksätra eftersom frågan om lokalisering redan har utretts och 
beslutats om.  
 
Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 
 

Ärendet 
Simhallen Näckenbadet i Saltsjöbaden är uttjänt och ska rivas. En upphandling har gjorts 
för uppförandet av en ny simhall men den vinnande anbudsgivaren har dragit sig ur 
uppdraget. I politikerinitiativet föreslås att en ny upphandling av simhallen genomförs där 
upphandlingsunderlaget innehåller nya kalkyler med en jämförelse av den ursprungliga 
platsen för Näckenbadet eller en alternativ placering i Fisksätra. Vidare föreslås att 
upphandlingen separerar anläggandet av simhallen från driften. En ny upphandling är redan 
är planerad och lokaliseringen för det nya badet är redan beslutad. En utredning pågår om 
separering av anläggandet av simhallen från driften.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 28 augusti 2018 § 160 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 13 augusti 2018 
Bilaga 1 Politikerinitiativ från Khashayar Farmanbar (S) 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 28 augusti 2018 § 160 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
1. Kommunstyrelsen noterar att intentionerna bakom förslagen i politikerinitiativet är 
uppfyllda såtillvida att det redan har beslutats att ny upphandling ska genomföras samt att 
frågan om utformning av upphandlingen är under utredning. 
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2. Kommunstyrelsen avslår förslaget i politikerinitiativet om att upphandlingsunderlaget ska 
innehålla ny kalkyl med jämförelse mellan att anlägga simhallen på den ursprungliga platsen 
och alternativ placering  i Fisksätra eftersom frågan om lokalisering redan har utretts och 
beslutats om.  
Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Mikael 
Carlsson (NL), bifall till förslagen i politikerinitiativet. 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade följande förslag till beslut. 
1) Bifall till punkt 1 i politikerinitiativet. 
2) Kommunstyrelsen tar beslut om att det nya badet ska placeras i Fisksätra. 
3) Nacka kommun ska äga badet och driva verksamheten i egen regi. 
 
Jan-Eric Jansson (KD) meddelade att han ej deltar i beslutet. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars och Rolf Wastesons båda yrkanden beslutade 
kommunstyrelsen i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Den aktör som vann anbudet om att bygga och driva det nya Näckenbadet har tyvärr 
dragit sig ur. Orsaken är att de inte klarat sin finansiering med de tuffa krav som 
kommunen ställt för att minimera riskerna för skattebetalarna. Socialdemokraternas 
påstående att det berodde på dyrare kostnader för markarbeten saknar helt grund. 
  
Efter att ha analyserat denna anbudsomgång så återkommer tjänstemännen med ett nytt 
reviderat förslag till vilka krav som ska ställas i kommande upphandling. Vi vill inte 
föregripa den analysen, utan se helheten innan vi tar ställning till vilka krav som är rimliga 
att ställa. 
  
Frågan om lokalisering av simhallen är redan avgjord och inga nya fakta har tillkommit. 
Näckenbadet har alltid legat i Saltsjöbaden. Förslaget från S, MP, V, NL att ta simhallen 
därifrån är bara destruktivt och skapar onödiga konflikter mellan Saltsjöbaden och 
Fisksätra. Vi vill bygga broar och skapa social hållbarhet i stället. Därför är det bättre att 
tillföra nya kvaliteter till Fisksätra, t ex den multisporthall vi föreslagit. Lite fegt är det också 
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att de partierna inte vågat stå för denna uppfattning när de träffat Saltsjöbadsborna i 
hearing i valrörelsen.” 
 
Jan-Eric Jansson lät anteckna följande för Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”När Nacka kommunfullmäktige hösten 2015 tog det efterlängtade beslutet att ersätta det 
uttjänta Näckenbadet med en ny simhall, fanns ett bra förslag till placering av den nya 
simhallen – Fisksätra. Det var ett förslag som var bra för alla. För de boende i Saltsjöbaden, 
i Fisksätra och i andra områden längs saltsjöbanan. Det var bra för skolbarn och det var 
särskilt bra för de i Fisksätra som i högre grad än andra Nackabor behöver simträning. 
Kommunfullmäktige valde ändå alternativet Neglinge, exakt samma plats som det gamla 
Näckenbadet. Därför blev det nödvändigt att bygga en tillfällig simhall att använda under 
byggtiden. 
Kostnaden för den tillfälliga simhallen har efter hand ökat. Denna onödiga kostnad – 
enbart för den tillfälliga simhallen – är därmed uppe i 36 miljoner kronor. Det är enligt 
Kristdemokraternas uppfattning illa använda skattemedel. 
I samband med de nya motigheter som uppstått i samband med byggandet av simhallen i 
Neglinge, kommer förslag att riva upp även beslutet i KF om själva placeringen av 
simhallen. 
Det förslaget är ju i linje med vad vi ville från början. Vi tror dock att det är olyckligt med 
den ryckighet i arbetet som skulle bli resultat av att riva upp det beslutet. Det är nog illa 
med alla de onödiga kostnader som redan har uppstått i projektet. Av det skälet väljer vi att 
inte delta i besluten kring socialdemokraternas i och för sig vettiga förslag.” 
 
- - - - - 
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§ 262 Dnr KFKS 2018/346 

112-dagar för 6-åringar i Nacka 
Politikerinitiativ den 9 april 2018 av Hans Peters (C) 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att intentionerna bakom förslagen i politikerinitiativet redan är 
uppfyllda såtillvida att kommunen redan verkar för att 112-dagarna samordnas och 
prioriteras samt att kommunen idag bidrar med medel för arrangemanget.   
 
Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat.   

Ärendet 
Under 112-dagarna får 6-åringar träffa brandmän, ambulanspersonal, busschaufförer, 
civilförsvaret med flera och lära sig om bland annat trafiksäkerhet. Initiativtagaren föreslår 
att 112-dagarna får en kontaktperson inom kommunen som har mandat att hjälpa 
räddningstjänsten att anordna dagarna med samtliga aktörer. Initiativtagaren föreslår även 
att medel avsätts i mål och budget för att säkerställa att 112-dagarna kan fortsätta och att 
kommunen verkar för att polisen prioriterar närvaro på dagarna. Det kan konstateras att 
samordningen av 112-dagarna fungerar väl idag och det bedöms inte föreligga något 
ytterligare behov av att förtydliga eller utöka uppdraget för kommunen gällande 
samordning. Idag bidrar kommunen med 20 000 kronor inom beslutad budget för 
arrangemanget. Mot den bakgrunden bedöms intentionerna bakom förslagen redan vara 
uppfyllda.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 september 2018 § 143 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 15 augusti 2018 
Bilaga 1 Politikerinitiativet  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 september 2018 § 143 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar att intentionerna bakom förslagen i politikerinitiativet redan är 
uppfyllda såtillvida att kommunen redan verkar för att 112-dagarna samordnas och 
prioriteras samt att kommunen idag bidrar med medel för arrangemanget.   
Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 263 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
mångfaldskommittén av Jamil Jumaa (V) samt val av ny 
ledamot för tiden intill utgången av 2018 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Birgit Hansson, Ormingeringen 59 B, 132 33 Saltsjö-Boo. 
 
- - - - - 
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§ 264 

Övriga frågor 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
 


